2/19/2016 Technical Committee for the Review of Mining Titles and Agreements

REPUBLIC OF GUINEA TECHNICAL COMMITTEE FOR THE REVIEW OF MINING TITLES AND AGREEMENTS

Search News About

About

Presentation of the Review process CTRTCM's mission Members of the CTRTCM Documentation Legislation Agreements Useful links Contact us

CTRTCM's mission

Tweet

On January 20, 2012, the Government of the Republic of Guinea, led by President Alpha Condé, announced a <u>systematic review process</u> of existing mining agreements, described by <u>reference</u> <u>terms</u> compliant with best international practices and responding to the desires of the mining partners to have the benefit of a "single window," a single entity with the prerogatives to represent all the ministries involved.

This entity is the Technical Committee for the Review of Mining Titles and Agreements (CTRTCM). On the one hand, the CTRTCM examines whether the agreements comply with the laws and regulations in effect at the time of their signing and are balanced in the protection of the parties' interests and, on the other hand, guarantees, in agreement with the mining companies, that the principles of the new Mining Code adopted in September 2011 are reflected in the agreements

2/19/2016 Technical Committee for the Review of Mining Titles and Agreements

reviewed. The procedure of analyzing the Titles/Agreements, impartial, clear and rigorous, is described in the <u>Reference Terms</u> of the Review process.

The recommendations by the Technical Committee are submitted to the Strategic Committee, composed of four Government ministers, for final decision. These negotiations may result in the re-negotiation of certain clauses in the existing mining agreements, or the annulment of certain titles or agreements that may have been obtained in a non-conforming manner. The members of the Strategic Committee are the Ministers in charge of:

- Mines and Geology;
- Economy and Finances;
- Justice;
- Public Works and Transports.

The mandates and the missions of the Technical Committee and of the Strategic Committee are governed by the <u>decree of creation</u> of the National Commission of Mines, and by the implementation of a <u>review program</u> of mining titles and commissions.

Presented by the Republic of Guinea: Technical Committee for the Review of Mining Titles and Agreements

Contacts | Twitter

http://www.contratsminiersguinee.org/about/mission-ctrtcm.html

RÉPUBLIQUE DE GUINÉE COMITÉ TECHNIQUE DE REVUE DES TITRES ET CONVENTIONS MINIERS

Rechercher

Actualités

À propos

À propos

Présentation du processus de Revue

Mission du CTRTCM

Membres du CTRTCM

Documentation

Législation

Conventions

Liens utiles

Contactez-nous

Mission du CTRTCM

Tweet

Le 20 Janvier 2012, le Gouvernement de la République de Guinée, mené par le Président Alpha Condé, a annoncé <u>un processus de revue</u> <u>systématique</u> des conventions minières existantes, décrit par <u>des termes de référence</u> conformes aux meilleures pratiques internationales et répondant au désir des partenaires miniers de bénéficier d'un « guichet unique », d'une seule entité ayant les prérogatives de représenter tous les ministères impliqués.

Cette entité est le Comité Technique de Revue des Titres et Conventions Miniers (CTRTCM). Le CTRTCM d'une part, examine si les conventions sont conformes aux lois et règlements en vigueur au moment de leur signature et équilibrées dans la protection des intérêts des parties et, d'autre part, s'assure, en accord avec les sociétés minières, que les principes du nouveau Code Minier adopté en Septembre 2011 sont reflétés dans les conventions

Comité Technique de Revue des Titres et Conventions Miniers

revues. La procédure d'analyse des Titres/Conventions, impartiale, claire et rigoureuse, est décrite dans <u>les Termes de Référence</u> du processus de Revue.

Les recommandations du Comité Technique sont soumises au Comité Stratégique, composé de quatre ministres du Gouvernement, pour décision finale. Ces décisions peuvent aboutir à la renégociation certaines clauses de conventions minières existantes, ou à l'annulation de certains titres ou conventions qui auraient été obtenus de façon non conforme. Les membres du Comité Stratégique sont les Ministres en charge:

- des Mines et de la Géologie ;
- de l'Economie et des Finances ;
- de la Justice ;
- des Travaux Publics et des Transports.

Les mandats et les missions du Comité Technique et du Comité Stratégique sont régis par <u>les décrets</u> <u>de création</u> de la Commission Nationale des Mines, et de mise en œuvre d'un <u>programme de revue</u> des titres et conventions miniers.

Présenté par République de Guinée : Comité Technique de Revue des Titres et Conventions Miniers

Contacts | Twitter